
 

ReferatReferatReferatReferat    fra fra fra fra ÅrsmødeÅrsmødeÅrsmødeÅrsmøde    i Distrikt 4i Distrikt 4i Distrikt 4i Distrikt 4 

Onsdag den 19. april 2023 klokken 9:30 – 13:00  

Hotel Søgården, Stadionvej 11, 6650 Brørup  
 

Deltagere:  

Lokalformænd og næstformænd samt KOU-formænd i Distrikt 4, Landsbestyrelsesrepræsentant 

Hugo Strunge Frank, foreningskonsulent Karen Skou. 

I alt 35 deltagere fra 18 lokalafdelinger. 

Afbud fra 1 lokalafdeling p.g.a. sammenfaldende aktiviteter.  

 

 

Referat: 
09:30 Formiddagskaffen er klar 

 

10:00 Velkomst og sang 

Vi sang Benny Andersens ”Hilsen til forårssolen” 

 

1. 

 

Valg af dirigent 

Karen Skou blev foreslået og valgt 

 

2. 

 

Godkendelse af dagsorden og årsmødets lovlighed 

Dagsorden blev godkendt og Karen Skou konstaterede, at mødet var lovligt indkaldt 

 

3. Beretning om Distrikt 4’s virksomhed i 2022; herunder orientering om arbejdet i Det regionale 

Sundhedsudvalg – til godkendelse 

 

Bodil Wöhnert præsenterede distriktsledelsen og gennemgik dens beretning.  

Beretningen blev godkendt. 

Jytte E. Hedegaard fremlagde beretning fra Ældre-Sundhedspolitisk udval. 

Beretningen blev godkendt. 

Jenny Beck orienterede fra Det Regionale Sundhedsudvalg. 

Karen Wagner fremlagde beretning fra Social-Humanitært udvalg. 

Beretningen blev godkendt.  

Karen Wagner fremlagde beretning fra Bevægelse og Sundhed udvalget. 

Beretningen blev godkendt. 

Bodil Wöhnert fremlagde beretning fra IT-faggruppen. 

Beretningen blev godkendt. 

Bodil Wöhnert fremlagde beretning fra Webmaster. 

Beretningen blev godkendt. 

Ewa Chylinski fremlagde beretning fra områderedaktøren. 

Beretningen blev godkendt. 

 

4. 

 

Fremlæggelse af regnskab for Distrikt 4 – til efterretning 

Birthe Bjerg fremlagde regnskabet - blev taget til efterretning 

 



5. Indkomne forslag  

intet modtaget ved indsendelsesfristen 3. april 2023 

 

6. Drøftelse af det fremtidige arbejde i Distrikt 4 

Forslag: 

Billund – erfagrupper mere lokalt vedr. M365 

Esbjerg –IT- generationsmøder  

Helle – Kan vi få mere support fra Snorresgade til Apple produkter: Helle har fravalgt at bruge M365. 

 

 

7. 

 

Valg:  

Distriktsledelsen er fremtidigt på valg for en periode på 2 år.   

For fremover at opnå forskudte valg er følgende i år på valg for en periode på 2 år: 

 

• Formand – Bodil Wöhnert villig til genvalg 

• Sekretær – Kjær Lundø Jakobsen, Billund villig til valg 

• Medlem af distriktsledelsen – Karen Wagner – villig til genvalg 

Følgende er på valg for en periode på 1 år: 

 

• Næstformand – Jytte E. Hedegaard villig til genvalg 

• Kasserer – Birthe Bjerg villig til genvalg 

 

Desuden foreslår distriktsledelsen, at der vælges mindst 1 suppleant for en periode på 1 år ad gangen 

• Jenny Beck – villig til genvalg 

 

Alle kandidater blev valgt med akklamation. 

Der var diskussion om selve valgproceduren: vælges der bestyrelse som konstituerer sig, eller følger man 

proceduren med valg til enkeltposter. Karen Skou vil undersøge om vedtægterne er fulgt i forhold til de 

afgivne valg. 

 

8. 

 

Eventuelt – Herunder orientering om D4’s forretningsorden, nyt fra landsbestyrelsen og 

foreningskonsulenten 

 

Hugo Strunge, landsbestyrelsen informerede fra landsbestyrelsen  

Ældresagen havde 941.241 medlemmer ved udgangen af marts 

Hugo opfordrede til at søge diverse fonde om tilskud til aktiviteter 

IT-sikkerheden vil blive emne for aktiviteter fremadrettet. 

Det er OK at afvise annonceringer på FB og lokale nyhedsbreve 

 

Karen Skou fortalte om nyt fra sekretariatet: 

• Velkommen til ny formand i Grindsted 

• Der er kursus for frivilligledere i Brørup på mandag den 24. april 

• Husk at bruge jeres nye 365 mail 

• Samværspolitik – brug den, når I har oplevelser, som er svære at håndtere. Den kan findes på 

ældresagens hjemmeside:  

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/organisationsarbejde/organisationsudvikling/aeldre-

sagens-samvaerspolitik  

 

Jenny Beck orienterede kort om KOU-Esbjergs samarbejde og indflydelse på kommunens seniorpolitik, 

samt møde med ældreministeren. 

 

Bodil Wöhnert takkede dirigenten og deltagerne for deltagelse i distrikt 4’s årsmøde. 

 

  



12:00 Om elektricitetens barndom i Sydvestjylland 

 

Sydvestjylland var langt fremme med elforsyningen, ikke mindst i kraft af det store vandkraftværk ved 

Karlsgårde og byen Esbjergs store behov for strøm. 

Men hvordan skulle man følge med tiden og den tekniske udvikling, når man stod i de mindre byer og 

gerne ville have strøm, men helst uden at kaste sig ud i usikre projekter? 

Brammings historie kaster overraskende meget lys over en spændende periode i Danmarks moderne 

historie, hvor mange valg og fravalg – også i forhold til elektrificering – kom til at få betydning for landets 

senere udvikling.  

 

Museumsinspektør Søren Byskov, Bramming Egnsmuseum, fortalte. 

 

 

13.00 

 

Frokost 

 

Kjær Lundø Jakobsen/bw 22.04.2023 

 

Link til D4’s hjemmeside med de skriftlige beretninger, som kan printes: 

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-4/moeder-og-kurser/aarsmoeder-beretninger-og-

oplaeg  

 

Link til D4’s hjemmeside med opgavebeskrivelser og forretningsorden: 

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-4/distriktsledelsen/distriktsledelsens-opgaver  

 

Link til d4’s mødekalender på hjemmesiden, hvor man kan finde alle planlagte arrangementer med 

dagsordener: 

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-4/moeder-og-kurser/moedekalender  

 

 

 


